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Kommunstyrelsen  

Plan för masshantering och etablering av schaktupplag - svar på 
motion av Marica Lindblad (MP) och Birgitta Ljung (MP) 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 17 september 2018 föreslås: 

1. Motionen bifallas. 
2. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att utreda förutsättningarna 

för att ta fram en plan för masshantering i Huddinge kommun. 

Sammanfattning 
Marica Lindblad (MP) och Birgitta Ljung (MP) har väckt motionen Plan för 
masshantering och etablering av schaktupplag. En förbättrad och samordnad 
masshantering leder till minskat behov av långa transporter och avancerad 
logistik. Natur- och byggnadsnämnden har fått ärendet på remiss och anser i sitt 
remissvar att förslaget är positivt från ett miljöperspektiv då det kan leda till ökad 
återvinning av massor, möjlighet till förbättrad tillsyn för kommunen och 
minskade transporter. Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att motionen bifalls 
och att förvaltningen får i uppdrag att utreda förutsättningarna för att ta fram en 
plan för masshantering för Huddinge. 

Beskrivning av ärendet 
Marica Lindblad (MP) och Birgitta Ljung (MP) har väckt motionen Plan för 
masshantering och etablering av schaktupplag. En förbättrad och samordnad 
masshantering leder till minskat behov av långa transporter och avancerad 
logistik. Om massorna hanteras mer lokalt ökar förutsättningarna för bättre 
ekonomi, kortare transporter och därmed minskade utsläpp, buller olycksrisker 
med mera. Att identifiera platser i kommunen som är lämpliga för masshantering 
ger också möjlighet till förbättrad tillsyn och att klassificerade massor och 
förorenade jordar inte hamnar på fel plats och ger upphov till läckage. 
Motionärernas förslag är att kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt 
kommunstyrelsens förvaltning att utreda förutsättningarna för att ta fram en plan 
för masshantering. Natur- och byggnadsnämnden har fått ärendet på remiss. 
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Natur- och byggnadsnämndens remissvar 
Natur- och byggnadsnämnden anser i sitt remissvar att förslaget är positivt från ett 
miljöperspektiv då det kan leda till ökad återvinning, möjlighet till förbättrad 
tillsyn för kommunen och minskade transporter.  
Natur- och byggnadsförvaltningens gatudriftsenhet har för egen del volymmässigt 
mycket liten masshantering som idag sköts av upphandlade entreprenörer. Dock 
har förvaltningen behov av mindre upplagsplatser för avfall. Om ett framtagande 
av en plan aktualiseras, kan förvaltningen bidra med kunskap för att till exempel 
hitta lämpliga upplagsplatser och kunskap om miljötillsynsaspekter 
 

Förvaltningens synpunkter 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att en masshanteringsplan för samordnad 
hantering av massor, både lokalt och regionalt, är av stor vikt för att minska 
transporter, miljöpåverkan, kostnader etc. Inom ramen för Södertörnssamarbetet 
har en förstudie, som översiktligt visar möjligheterna till samordning av 
masshanteringen inom Södertörn tagits fram. Förstudien visar att med en 
samordnad masshantering, både inom och mellan Södertörnskommunerna, är det 
möjligt att minska transporterna i området med i storleksordningen 35-40 %. 
Beräkningarna har gjorts för den totala mängden schaktmassor och behov som 
förväntas hanteras inom Södertörn under perioden 2018-2030. Fördjupade studier 
är dock nödvändiga och förstudien rekommenderar ett fortsatt arbete genom att 
bland annat tillsätta en arbetsgrupp för masshantering inom Södertörnssamarbetet 
och närmare analysera lämpliga ytor för masshantering inom olika delar av 
Södertörn. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att motionen bifalls och att förvaltningen 
får i uppdrag att utreda förutsättningarna för att ta fram en plan för masshantering 
för Huddinge. 
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Bilagor 
Bilaga 1. Motionen  
Bilaga 2. Natur- och byggnadsnämndens beslut 
Bilaga 3.” Förstudie samordnad masshantering i Södertörn”, Ecoloop 2018-08-23 
 

Beslutet delges 
Motionärerna 
Natur- och byggnadsnämnden
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